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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro strategický a hospodářský 
rozvoj a podporu podnikání a inovací  
ZHMP 

 

ZÁPIS z 2. jednání 

Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP konaného dne  
19. 4. 2023 v 14:00 hod. 

Zasedací místnost Nová Rada, 1. patro, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Mgr. Barbora Rázga, Mgr. Zuzana Habartová, Ing. Jan Ladin, Viktor Mahrik, RNDr. Daniel Mazur, Ing. Jan 

Vacíř, Ing. arch. Martin Valovič, MVDr. Bc. Vladislava Vojtíšková, Ing. Klára Kubešová 

Omluveni: Mgr. Jan Chabr  

Nepřítomni: David Procházka, Mgr. Lenka Vedralová 

Hosté: Bc. Tomáš Lapáček – ředitel Pii   

Jednání řídil: Mgr. Barbora Rázga  - předsedkyně Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání  
a inovací ZHMP     

Jednání se dále zúčastnili zaměstnanci Magistrátu hl. m. Prahy. 

Čas zahájení: 14:00 hod. 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Úvod 

2. Ověřovatel zápisu z 2. jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací 
ZHMP  

3. Program 2. jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP  

4. Schválení zápisu z 1. jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP 
ze dne 15.3.2023 

5. Aktualizace Regionální inovační strategie hlavního města Prahy 

6. Návrh Akčního plánu Regionální inovační strategie hlavního města Prahy na období 2021-2022 

7. Uzavření Dodatku č. 3 ke Smlouvě o partnerství s finančním příspěvkem č. INO/53/01/001756/2020 ze dne 
4.6.2020 

8. Informace o činnosti Podnikatelského a inovačního centra hl. m. Prahy  

9. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Úvod 

 Předsedkyně B. Rázga přivítala přítomné účastníky a zahájila 2. jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj 
a podporu podnikání a inovací ZHMP. Přítomno bylo 8 členů. Předsedkyně Výboru konstatovala, že je Výbor 
usnášeníschopný a dále přistoupila k projednávání jednotlivých bodů programu.  

 



 

TED 8.5.0.8 Strana 2 
 

2. Ověřovatel zápisu z 2. jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP  

Předkladatel: Mgr. Barbora Rázga, předsedkyně Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání  
a inovací ZHMP 
 
Z podnětu předsedkyně Barbory Rázga byl ověřovatelem zápisu navržen Ing. Jan Ladin, který s tímto souhlasí. 

 

3. Program 2. jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP  

Předkladatel: Mgr. Barbora Rázga, předsedkyně Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání  
a inovací ZHMP 
 
Předsedkyně B. Rázga konstatovala, že program jednání členové Výboru obdrželi v předstihu a vyzvala k předložení 
návrhů na změnu nebo doplnění. Jelikož nikdo z přítomných členů nenavrhl žádnou změnu, předsedkyně Výboru 
zahájila hlasování. 
 
Usnesení 
 
Výbor pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP 

I. schvaluje 

program jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP dne 
19.4.2023 v předloženém znění 
 
Přijato; pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 
 

4. Schválení zápisu z 1. jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP ze 
dne 15.3.2023 

Předkladatel: Mgr. Barbora Rázga, předsedkyně Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání  
a inovací ZHMP 
 
Předsedkyně Barbora Rázga vyzvala členy Výboru k případným připomínkám k zápisu z 1. jednání. Jelikož nikdo  
z přítomných členů Výboru neměl žádné připomínky, vyzvala je k hlasování. 
 
Usnesení  
 

Výbor pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP 

I. schvaluje 
 

zápis z jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP ze dne 15.03.2023 
v předloženém znění 

 
Přijato; pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 
 

5. Aktualizace Regionální inovační strategie hlavního města Prahy 

Předkladatel: radní RNDr. Daniel Mazur, Ph. D. 
 

Předsedkyně B. Rázga vyzvala radního D. Mazura, aby informoval o aktualizaci Regionální inovační strategie hlavního 
města Prahy (dále jen „RIS3“). D. Mazur uvedl, že se jedná pouze o technickou aktualizaci a že jde v zásadě o změnu 
realizátora. Následně požádal předsedkyni Výboru, aby předala slovo řediteli Pražského inovačního institutu (dále 
jen „Pii“) T. Lapáčkovi, který aktualizaci připravoval. 
 
T. Lapáček uvedl, že tisk, který je předložen k aktualizaci RIS3 Prahy není obsahovou, nýbrž technickou aktualizací 
stávající inovační strategie města, jejíž text je z roku 2014 a v průběhu let byl pouze aktualizován. Agenda tvorby RIS3 
přešla na Pii v roce 2020 prostřednictvím několika tisků, ale implementační mechanismus upraven nebyl. Cílem této 
technické revize je konstatovat stávající podobu implementačního mechanismu, formálně přidělit odpovědnost za 
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koordinaci tvorby RIS3 a vzít na vědomí mechanismy Pražské inovační rady a inovačních platforem jako poradních 
orgánů pro implementaci RIS3. Novou inovační strategii by měl Pii začít zpracovávat v roce 2023. 
 
Diskuze: 
 
Předsedkyně B. Rázga se dotázala na příležitosti a hrozby uvedené v RIS3, zdali budou dále měněny nebo rozvíjeny. 
Zároveň konstatovala, že největší hrozbou je nestabilní politická situace. Následně se dotázala na částky, které jdou 
na jednotlivé programy, vědu a výzkum apod. T. Lapáček odpověděl, že se aktualizace dotkne také SWOT analýzy  
a konstatoval, že je RIS3 napsaná pouze obecně. Jedná se spíše o analytickou práci než o plánovaná konkrétní 
opatření. Aktuální RIS3 neposkytuje kompletní přehled o pražském inovačním ekosystému a dostatečně nedefinuje 
roli města. Dále konstatoval, že nestabilní politická situace je sice vždy rizikem, ale inovační ekosystém by měl umět 
pracovat se všemi hrozbami jako s příležitostí. Nejprve dojde k vyhodnocení analytických vstupů, které jsou  
k dispozici a následně zapracování do návrhové části vč. propojení s potenciálními finančními toky.  
 
Následně se do diskuse přihlásila V. Vojtíšková s dotazem, co prakticky znamená, když RIS3 nebude schválená  
v inovované verzi, Praha pak nebude moci žádat o prostředky z operačních programů? Znamená schválení RIS3 něco 
pro aktéry, kteří si žádají o dotace nebo pro Prahu samotnou? T. Lapáček odpověděl, že ano. Řídící orgány hodnotí 
RIS3 jako zásadní dokument, který ukazuje, jestli aktivity, o jejíž podporu se žádá, jsou v souladu s vizí kraje, tedy hl. 
m. Prahy a zdali je strategie kraje ve sladění s národní RIS3 strategií. Materiál je obsahově sice nedostatečný, ale 
formálně doteď postačoval, nicméně je tlak ze strany MPO, aby byl aktualizovaný.  
 
J. Ladin přednesl myšlenku další aktivity Pii. Konkrétně navrhl, že v případě jakékoliv inovační investiční akce by Pii 
získal mandát na tři základní oponentury: zadání, provedení a dopadu.  T. Lapáček uvedl, že v procesu je na toto 
pamatováno. Bude průběžný monitoring a následně evaluační zprávy, jak průběžné, tak finální.  
 
D. Mazur poděkoval za podnět a uvedl, že si pojetí podpory podnikání budou ještě vyjasňovat s panem radním 
Kováříkem, ale tento námět má jeho podporu.  
 
Předsedkyně B. Rázga se zeptala, kdy bude k dispozici finální verze analýzy. T. Lapáček odpověděl, že evaluace bude 
hotová do konce května. 
 

6. Návrh Akčního plánu Regionální inovační strategie hlavního města Prahy na období 2021-2022 

Předkladatel: radní RNDr. Daniel Mazur, Ph. D. 
 
Předsedkyně B. Rázga vyzvala radního D. Mazura, aby představil tisk týkající se návrhu Akčního plánu Regionální 
inovační strategie hlavního města Prahy na období 2021-2022 (dále „AP RIS“).  
 
D. Mazur uvedl, že přijetí tohoto tisku závisí na schválení předchozího tisku k RIS3, jehož přijetí musí odsouhlasit 
radní Kovářík a následně předal slovo T. Lapáčkovi, aby stručně představil Akční plán RIS3.  
 
T. Lapáček uvedl, že AP RIS je implementační dokument RIS3 a projekty by měly směřovat k jejímu naplňování.  
V aktuálním AP RIS jsou projekty podpořené z projektu Prague Smart Accelerator v rámci programu Asistenční 
vouchery. Byla schválena podpora pro přípravu 25 projektů s rozpočtem přes 9 mld. Kč. 

 

7. Uzavření Dodatku č. 3 ke Smlouvě o partnerství s finančním příspěvkem č. INO/53/01/001756/2020 ze dne 
4.6.2020 

Předkladatel: radní RNDr. Daniel Mazur, Ph. D. 
 
D. Mazur předložil návrh na uzavření dodatku, který již prošel RHMP a bude projednáván v ZHMP. Jedná se  
o dodatek ke Smlouvě o partnerství s finančním příspěvkem k projektu Prague Smart Accelerator. Dodatek obsahuje 
přesun prostředků z Pražského inovačního institutu směrem k hl. m. Praze, a to z důvodu, že Magistrát hl. m. Prahy, 
který administroval vouchery pilotního ověření nástrojů pro podporu talentovaných nadaných dětí na školách, 
přidělil o jeden voucher více než bylo původně plánováno v ceně 450 tis. Kč a je potřeba toto zohlednit.  
 
B. Rázga doplnila, že návrh byl přijat v RHMP plným počtem hlasů deseti přítomných radních. 
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Usnesení 
 

Výbor pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP 

I. projednal a doporučuje 
 

ZHMP schválit tisk R-47289 k návrhu na uzavření Dodatku č. 3 ke Smlouvě o partnerství s finančním 
příspěvkem č. INO/53/01/001756/2020 ze dne 4.6.2020 
 
Přijato; pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 
 

8. Informace o činnosti Podnikatelského a inovačního centra hl. m. Prahy 

Předkladatel: Mgr. Barbora Rázga, předsedkyně Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání  
a inovací ZHMP 
 
Předsedkyně B. Rázga uvedla, že tento bod je přesunut z minulého jednání a předala slovo T. Lapáčkovi.  
 
T. Lapáček stručně představil aktivity Podnikatelského a inovačního centra (dále jen „PIC“).  PIC se nachází v přízemí 
Škodova paláce. Je to místo, kde se mohou setkávat zástupci firem, vědeckovýzkumných institucí, univerzit  
i veřejného sektoru a utvářet tak inovační ekosystém. PIC má velice pozitivní zpětnou vazbu. PIC provozuje Pražský 
inovační institut pro Magistrát hl. m. Prahy a navazuje opět na RIS. PIC poskytuje poradenské služby pro začínající 
podnikatele a dále organizuje vzdělávací akce různého formátu. Základními pilíři PIC jsou business, městský rozvoj  
a vzdělávání.  
 
Bližší informace jsou uvedeny v prezentaci v příloze č. 1 zápisu a na www.picpraha.eu. 

 
 
Diskuze: 
 
J. Ladin konstatoval, že se mu všechny aktivity PIC líbí, ale dle jeho názoru do vzdělávání patří i rekvalifikace. Navrhl 
ke zpracování téma rekvalifikace u lidí 40, 50 let. T. Lapáček reagoval, že aktivity, které PIC dělá, se problematiky 
rekvalifikací dotýkají např. programy na zvyšování gramotnosti v oblasti digitálních dovedností a AI a konstatoval, že 
budou hledat další možnosti. J. Ladin doplnil, že měl na mysli také znalost tvrdých dat od státní správy, tj. zjistit jaká 
je poptávka a jak se s tou poptávkou dá dále pracovat. 
 
D. Mazur dodal, že je nutné sladit aktivity s Hospodářskou komorou hl. m. Prahy a konstatoval, že je možné,  
že příslušná data již existují a je potřeba si ujasnit, jakým způsobem budeme data získávat.   
 
B. Rázga uvedla, že má v plánu pozvat na jednání Výboru zástupce Hospodářské komory hl. m. Prahy. A následně 
položila dotazy ohledně organizace PIC. Jakou má PIC právní formu? Kolik má zaměstnanců a jakým způsobem je 
financován? T. Lapáček odpověděl, že jde o dohodu o provozování. Pii dodává služby hl. m. Praze. Aktuálně má PIC  
4-6 úvazků a dále služby, které se v rámci projektu poptávají. Následně T. Lapáček požádal o komentář K. Kubešovou. 
K. Kubešová doplnila, že financování PIC není formou dotace, jedná se o dodavatelsko-odběratelský vztah na základě 
smlouvy uzavřenou s Pii, aktuálně do konce dubna 2023. Nyní je v řešení, jak bude vypadat podoba smlouvy  
od května dál.        
 
V. Vojtíšková položila dotaz, zdali PIC poskytuje dotační poradenství a zdali disponuje certifikovaným poradcem, 
který posoudí firmám, jestli jde o výzkumnou a vývojovou činnost, kterou si můžou odečíst z daní, jako má BIC  
v Brně. Dále se zeptala, co poskytuje PIC firmám a zdali propojuje PIC firmy s výzkumnými týmy na univerzitách.  
T. Lapáček vysvětlil, že v PIC byli v rámci týmu odborní konzultanti a popsal původní koncept poradenství. Další 
aktivity jsou závislé na propagaci PIC. Do budoucna by chtěli využít kapacity RIS3 týmu. Doteď o tento typ 
poradenství nebyl zájem, šlo spíše o dotazy obecnějšího charakteru. 

 

9. Různé 

B. Rázga informovala o tom, že D. Mazura vystřídá na pozici člena Výboru náměstkyně Jana Komrsková, poděkovala 
mu za spolupráci a konstatovala, že na jednání ZHMP o tomto proběhne řádné hlasování. Dále zmínila otázku statusu 
Výboru a dotázala se K. Kubešové, zdali status Výboru musí schvalovat ZHMP. K. Kubešová přislíbila ověření. 

http://www.picpraha.eu/
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Předsedkyně Barbora Rázga poděkovala všem členům i hostům za účast a ukončila 2. jednání Výboru. 
 
Další jednání Výboru je plánováno na květen 2023. 
 
Čas ukončení: 14:45 hod. 
 
 
PŘÍLOHA Č. 1 Informace o činnosti Podnikatelského a inovačního centra hl. m. Prahy 
 

VSHP_2023-04-19_PI

C_predstaveni_cinnosti.pdf
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Ing. Jan Ladin, člen Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP 

Zapsal: Ing. Klára Kubešová, tajemnice Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a 
inovací ZHMP, Ing. Blažena Pivovarová, PRI MHMP   

 
 

Mgr. Barbora Rázga 
předsedkyně Výboru pro strategický a 

hospodářský rozvoj a podporu podnikání 
a inovací ZHMP     

 
 
 
 

Ing. Klára Kubešová 
tajemnice Výboru pro strategický a 

hospodářský rozvoj a podporu podnikání 
a inovací ZHMP 

 
 


